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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 220)
24 maja 2023 r.
Komisja Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, obradująca pod prze-
wodnictwem posła Tomasza Ławniczaka (PiS), przewodniczącego Komisji, roz-
patrzyła: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o świadczeniu pieniężnym z tytułu peł-
nienia funkcji sołtysa (druk nr 3225).

W posiedzeniu udział wzięła Anna Gembicka sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi wraz ze współpracownikiem. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Sławomir Jakubczak, Agnieszka Jasińska 
i Damian Stanisławski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Wojciech Miller 
i Przemysław Sadłoń – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):

Szanowni państwo, otwieram 220. posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego i Poli-
tyki Regionalnej.
Witam panie i panów posłów. Witam także zaproszonych gości, w szczególności panią 

minister Annę Gembicką, sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
oraz pozostałych przedstawicieli ministerstwa. Witam także –  jeżeli byliby, choć nie 
widzę – przedstawicieli organizacji samorządowych.
Na podstawie listy stwierdzam kworum.
Porządek dzienny obejmuje rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o świad-

czeniu pieniężnym z tytułu pełnienia funkcji sołtysa. Jest to druk nr 3225.
Senat zgłosił siedem poprawek. Przy rozpatrywaniu poszczególnych poprawek będę 

prosił o stanowisko przedstawiciela rządu oraz opinię Biura Legislacyjnego. Będę też 
ewentualnie dopuszczał  jeden głos „za”  i jeden „przeciw”,  jeśli byłaby dyskusja nad 
poprawkami Senatu. Na koniec natomiast nastąpi głosowanie.
Nikt nie ma nic przeciwko tej procedurze. Przystępujemy do procedowania. 
Poprawka nr 1. Proszę o stanowisko rządu, pani minister.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Anna Gembicka:
Przeciw.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję.
Nie ma przedstawiciela Senatu.
Czy ktoś chciałby zabrać głos? Biuro Legislacyjne? Nie ma?

Legislator Przemysław Sadłoń:
Poprawka ma charakter merytoryczny.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dobrze. Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem poprawki, proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie stosownego przycisku. Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. Kto wstrzy-
mał się od głosu?
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Poseł Jacek Protas (KO):
Jeszcze chwilę, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dobrze, czekamy, oczywiście. Proszę się zalogować i będziemy cierpliwie czekać, aż wszy-
scy obecni na sali oddadzą głos – za przyjęciem poprawki Senatu, przeciw lub wstrzyma-
nie się. Czy już wszyscy oddali głos? Myślę, że tak. 
Proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 17 posłów: za było 7, przeciw było 9, 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. Stwierdzam, że poprawka nie została przyjęta przez Komisję.
Poprawka nr 2. Jakie jest stanowisko rządu, pani minister?

Sekretarz stanu w MRiRW Anna Gembicka:
Przeciw.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję.
Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Przemysław Sadłoń:
Ta poprawka ma również charakter merytoryczny.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję.
Czy ktoś chce zabrać głos? Nie. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem poprawki, proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie stosownego przycisku. Kto jest przeciw? Dziękuję. Kto wstrzymał się 
od głosu? Dziękuję. 
Proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 20 posłów: za było 9, przeciw było 11, nikt 

nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że poprawka nr 2 została odrzucona.
Poprawka nr 3. Najpierw stanowisko rządu.

Sekretarz stanu w MRiRW Anna Gembicka:
Przeciw.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Biuro Legislacyjne, oddaję głos.

Legislator Przemysław Sadłoń:
Chciałbym tylko zauważyć, że poprawkę nr 3 należy rozpatrywać łącznie z poprawką nr 
6. Te dwie kwestie są ze sobą połączone. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Rozpatrujemy poprawkę nr 3 wraz z poprawką nr 6. 
Czy  ktoś  chciałby  zabrać  głos?  Proszę  bardzo,  poseł Krystian Kamiński.  Proszę 

uprzejmie, panie pośle.

Poseł Krystian Kamiński (Konfederacja):
Wysoka Komisjo, wydawało mi się, że to, co zrobiono, czyli proponowanie kolejnych pie-
niędzy dla kolejnych grup już było wystarczające. Jednak nie – Senat postanowił pójść 
dalej i dawać jeszcze większe środki. Wiem, że wszyscy się fajnie bawią na tym Titanicu, 
ale mimo wszystko to nie jest tak, że można dowolną ilość środków zawsze rozdawać. 
Naprawdę ktoś kiedyś będzie to musiał spłacać. Wiem, że większość z państwa tego nie 
będzie robiło, ale będą to robiły młode osoby albo następne pokolenia, więc szanujmy się 
i nie rozdawajmy więcej pieniędzy niż mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo.
Nie widzę nikogo, kto zgłaszałby się ad vocem.
Przystępujemy do głosowania. Proszę bardzo, kto jest za przyjęciem poprawki, proszę 

o podniesienie ręki i naciśnięcie stosownego przycisku. Dziękuję. Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 
Czy kolega Wilczyński oddał już głos?
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Poseł Ryszard Wilczyński (KO):
Tak.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję.
Proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 22 posłów: za było 9, przeciw było 13, nikt 

nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że poprawka nr 3 oraz poprawka nr 6 zostały 
odrzucone.
Przechodzimy do poprawki nr 4. 
Pani minister, jakie jest stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRiRW Anna Gembicka:
Za.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Za, dobrze. 
Kto… Przepraszam bardzo. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Przemysław Sadłoń:
Poprawka ma charakter redakcyjno-legislacyjny. W naszej ocenie jest zasadna. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dobrze, dziękuję bardzo.
Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się zgłasza.
Przystępujemy do głosowania. Proszę wyświetlić pulpit. Kto jest za, proszę o podnie-

sienie ręki i naciśnięcie stosownego przycisku. Dziękuję bardzo. Czy ktoś jest przeciw? 
Czy ktoś wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 
Proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 21 posłów. Komisja poprawkę nr 4 przy-

jęła jednogłośnie. 
Przechodzimy do poprawki nr 5. 
Jakie jest stanowisko rządu, pani minister? 

Sekretarz stanu w MRiRW Anna Gembicka:
Za.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Również za. 
Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Przemysław Sadłoń:
Poprawka ma charakter doprecyzowujący i w naszej ocenie jest zasadna. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję.
Proszę bardzo o wyświetlenie pulpitu. Przystępujemy do głosowania. Kto  jest za, 

proszę o podniesienie  ręki. Dziękuję. Kto  jest przeciw? Dziękuję. Kto wstrzymał  się 
od głosu? Dziękuję.

Poseł Ryszard Wilczyński (KO):
Jedna osoba jeszcze.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
To proszę bardzo, kolega Waldemar, proszę się zalogować i wykonać czynność głosowa-
nia. Dziękuję. 
Proszę o wyświetlenie wyników. Szanowni państwo,  głosowało 22 posłów. Znowu 

Komisja przyjęła jednogłośnie poprawkę nr 5.
Przechodzimy o poprawki nr 7. 
Proszę bardzo, jakie stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRiRW Anna Gembicka:
Za.
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Przemysław Sadłoń:
Poprawka ma charakter redakcyjno-legislacyjny i w naszej ocenie jest zasadna. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo.
Czy ktoś chce zabrać głos? Nie widzę.
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem poprawki nr 7, proszę o podnie-

sienie ręki. Dziękuję. Kto jest przeciw? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 
Proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 23 posłów. Wszyscy byli za. Poprawkę  

nr 7 Komisja przyjęła jednogłośnie.
Szanowni państwo, pozostał nam wybór posła sprawozdawcy. Przypomnę, że do tej 

pory w tej roli występował poseł Jerzy Małecki. Czy wyraża zgodę?

Poseł Jerzy Małecki (PiS):
Tak, panie przewodniczący, oczywiście. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Czy są inne propozycje? Nie widzę. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, stwierdzę, że Komisja 

dokonała wyboru. Sprzeciwu nie słyszę. Stwierdzam, że posłem sprawozdawcą został 
poseł Jerzy Małecki.
Na tym porządek dzienny został wyczerpany. Zamykam posiedzenie Komisji.
Informuję,  że protokół  z posiedzenia  wraz  z załączonym  pełnym  zapisem  będzie 

do wglądu w sekretariacie Komisji. Dziękuję bardzo.


